
 

 "نبذة عن د.محمد رفاعي"

 

 

Dr. Mohammad Rifaie 

 

A senior executive in the banking industry in Canada, leading the department of 

Enterprise information Management (EIM) at Canada’s #1 Financial Institution, where he 

led and directed an organization of 320 employees and consultants responsible for the 

provisioning, delivery and enablement of enterprise-wide Information Management 

services and solutions. Dr. Rifaie’s mandate focused on the consolidation, 

standardization, and integration of information and data management practices for the 

purpose of improving business value through innovation, improving effectiveness and 

efficiency. 

 

Dr. Rifaie led and directed advance and complex analytics capabilities, with the advent of 

Text, Speech, Social and Big Data Analytics, culminating in the deployment of several 

industry leading solutions. One recent solution for Enterprise Risk Management has lead 

to several registered patents. 

 

The Information Management industry has recognized Dr. Rifaie’s continuing 

contributions through recent awards: 

 

2011 Information Management Magazine’s 2011 Top 25 Information Managers 

2011 InfoWorld Leadership Award . 

2012 Ventana Research Information Management Leadership Award 

2012 Ventana Research Operational Leader Award 

 

 



Mohammad Rifaie holds a Doctorate Degree from University of Bradford, United 

Kingdom. 

   

 

 

 

 

 د. محمد الرفاعي 

 

في المؤسسة  (EIM)مسؤول تنفيذي كبير في الصناعة المصرفية في كندا ، يقود قسم إدارة المعلومات المؤسسات 

موظفًا ومستشارًا مسئولين عن توفير وتسليم وتمكين  320في كندا ، حيث قاد وتوجيه منظمة تضم  1المالية رقم 

خدمات وحلول إدارة معلومات واسعة. ركزت ولاية الدكتور الرفاعي على توحيد وتوحيد وتكامل  -المؤسسة

لأعمال من خلال الابتكار وتحسين الفعالية والكفاءة .ممارسات إدارة المعلومات والبيانات بغرض تحسين قيمة ا  

 

قاد الدكتور رفاعي ووجه إمكانات التحليلات المتقدمة والمعقدة ، مع ظهور تحليلات النصوص والكلام والشبكات 

الاجتماعية والبيانات الضخمة ، وبلغت ذروتها في نشر العديد من الحلول الرائدة في الصناعة. أدى أحد الحلول 

 الحديثة لإدارة مخاطر الشركات إلى العديد من براءات الاختراع المسجلة.

 

 

 اعترف قطاع إدارة المعلومات بمساهمات الدكتور الرفاعي المستمرة من خلال الجوائز الأخيرة :

 

 

مدير معلومات لمجلة إدارة المعلومات لعام 25* أفضل  2011.  

 

.2011لعام   Info World جائزة القيادة* 

 

.2012لقيادة ادارة المعلومات البحثية لعام   Ventana  جائزة* 



 

.2012كقائد العمليات البحثية لعام   Ventana  جائزة* 

 

المتحدة. محمد رفاعي حاصل على درجة الدكتوراه من جامعة برادفورد بالمملكة  

 


